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El ministeri d’Economia i Fi-
nances preveu tirar endavant 
el projecte de creació d’un parc 
tecnològic de cara a l’any 2011. 
La iniciativa, que forma part de 
l’aposta del Govern per la inno-
vació i per facilitar la recuperació 
de talent, pretén acollir empre-
ses de recerca i desenvolupa-
ment (R+D), segons va exposar 
ahir el ministre d’Economia i 
Finances, Pere López, durant la 
compareixença a la comissió le-
gislativa d’Economia. 

López va afirmar que la pro-
posta ha estat ben rebuda a la 
taula de desenvolupament eco-
nòmic sobre nous mecanismes 
d’activitat econòmica, foment 
i innovació: “Vam coincidir 
que seria necessari establir un 
projecte que creés sinergies en 
el camp de la innovació i de la 
societat del coneixement.” En 
aquest sentit, el ministre va ex-
plicar que ja s’ha visitat dos cen-
tres –el de Terrassa i un segon 
ubicat al sud de França– amb 
l’objectiu de “conèixer de prop 
altres experiències”. Un cop en-
gegat aquest treball de compa-
rativa, López preveu “comen-
çar a fer realitat el projecte” i 
incloure’l en el pressupost del 
2011. 

La creació de fórmules de fi-
nançament preferent per crear  
noves línies empresarials o re-
cuperar talent són dos objectius 
del Govern ben relacionats amb 
el foment de la innovació. Sobre 
aquesta qüestió, el titular d’Eco-
nomia i Finances va argumentar 
que “Andorra ha perdut molt 
talent, ha exportat moltes per-
sones formades que no troben 
sortida al país”, mentre que la 
instal·lació d’un parc tecnològic 
“pot ser un element de retenció 
de talent”. Així mateix, López 
va avançar que es treballarà en 
la creació d’un registre d’estudi-
ants a l’estranger, ja que actual-
ment “no se’n té coneixement”.

política energètica
Una altra de les línies principals 
relacionades amb la innovació i el 
desenvolupament gira al voltant 
de les energies renovables. Sobre 
aquesta qüestió, el ministre va 
avançar que preveu elaborar, en 
col·laboració amb els agents so-
cials i econòmics, un llibre blanc 
que estableixi “l’escenari ener-
gètic dels 10 o 15 anys vinents”. 
Prèviament, el ministeri vol de-
senvolupar, abans de l’estiu del 
2010, el marc legal energètic, 

amb l’elaboració de normes com 
el projecte de llei del sector elèc-
tric i els reglaments de millora de 
l’eficiència tèrmica, distribució 
d’aigua calenta i instal·lació de 
plaques solars fotovoltaiques. 

modificacions a l’adi
El ministre també es va referir a la 
revisió de les funcions d’Andor-
ra Desenvolupament i Inversió 
(ADI), que s’orientarà menys cap 
a l’atracció d’inversió estrangera 
per dirigir més els esforços cap 

a la innovació, el foment d’inter-
canvi d’experiències i l’impuls 
a la internacionalització de les 
empreses andorranes. En aquest 
sentit, el titular d’Economia i Fi-
nances va argumentar que “An-
dorra no té les millors condici-
ons, per qüestions de seguretat 
jurídica, per captar eficaçment 
inversió estrangera, i així ha que-
dat demostrat en els últims anys, 
ja que hi ha hagut un volum de 
contactes important però s’ha 
tancat poques operacions”.

tràmits per obrir comerços
D’altra banda, Pere López va de-
senvolupar la proposta de l’exe-
cutiu per simplificar els tràmits 
d’obertura de prop del 70 per 
cent dels comerços. En aquest 
sentit, el ministre va explicar que 
preveu introduir noves figures 
que permetin aquesta agilització, 
com ara l’assumpció de respon-
sabilitat per part del titular de 
l’activitat econòmica i promoure 
“un nou nivell d’interconnexió 
entre les diferents administra-
cions implicades” mitjançant el 
sistema de la finestreta única. 
Amb tot, des dels comuns es va 
demanar ahir mateix una nova 
reunió per continuar negociant 
una proposta que requerirà el 
consens de les dues parts. 

promoció turística
El titular d’Economia i Finances 
va explicar també les línies prio-
ritàries d’actuació en matèria de 
turisme, entre les quals destaca 
la voluntat de millorar el funci-
onament de les oficines de turis-
me d’Andorra a l’estranger. En 
aquest sentit, López va constatar 
que oficines clau com la de Bar-
celona, París o Madrid no tenen 
prou afluència i va avançar que 
s’aplicarà accions específiques, 
que poden anar des de l’organit-
zació d’activitats com ara confe-
rències fins al canvi d’ubicació de 
l’oficina, en el cas de les capitals 
dels estats francès i espanyol. 

El Govern, que treballarà per 
elaborar un pla concret de turis-
me per al 2010, preveu desen-
volupar un pla de màrqueting a 
llarg termini, un cop s’hagi posat 
en marxa l’observatori turístic, 
que López va qualificar com a 
“clau” per a les futures polítiques 
de turisme. Així mateix, el minis-
tre va reiterar la seva aposta per 
l’aeroport lleidatà d’Alguaire i 
va afirmar que s’ha sol·licitat la 
instal·lació d’un punt d’informa-
ció turística, una iniciativa que, 
segons López, serà difícil d’acon-
seguir durant el primer any. 

El Govern vol incloure el projecte d’un 
parc tecnològic als comptes del 2011
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L’executiu ha visitat dos centres per conèixer una realitat que ha de contribuir a millorar l’R+D
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un moment de la compareixença del ministre d’economia i finances, pere lópez, ahir, a la comissió legislativa d’economia. 

l’oposició critica la falta d’un projecte clar i lópez retreu a 
nomen haver moderat la reunió de forma “tendenciosa” 

La compareixença de Pere López, sol·licitada per 
la comissió legislativa d’Economia per conèixer les 
línies estratègiques del ministeri en matèria d’eco-
nomia i de turisme, es va desenvolupar en mig d’un 
ambient tens, que va desembocar en un intercanvi 
de retrets entre el president de la comissió, Eusebi 
Nomen, i el titular d’Economia i Finances.

Després d’una exposició de més d’una hora i 
mitja, Nomen, com a moderador de la comissió, 
va sostenir que no s’havia presentat línies estratè-
giques amb objectius “clars i concrets”, sinó “mol-
tes inquietuds i voluntats”. Així mateix, els grups de 
l’oposició van coincidir que l’exposició del ministre 
havia estat mancada de “contingut i objectius”. 

Va ser en el primer torn de resposta de López 
quan es va produir un dels moments més atípics, 
després que el president de la comissió tallés la rè-
plica del ministre, li digués que no li agradava “el 

to” i cedís la paraula a la consellera reformista Olga 
Adellach. La decisió va causar la indignació de la 
consellera socialdemòcrata Mariona González, que 
va exigir la restitució del torn de paraula a López, i 
les crítiques del ministre, que va qualificar la mode-
ració de Nomen de “tendenciosa”. 

Finalment, Nomen va demanar al ministre si po-
dia quantificar els projectes amb xifres concretes, 
com “l’augment del PIB, la massa salarial, el nom-
bre de nous comerços i de noves empreses d’inno-
vació”, mentre que López va replicar que la falta de 
dades estadístiques fa difícil fer previsions d’aquest 
tipus i va acusar Nomen de “conèixer poc la realitat 
d’Andorra”. En acabar la reunió, els consellers del 
PS van qualificar la situació de “desagradable”, el 
ministre va assegurar que posarà l’assumpte en co-
neixement del síndic general i Nomen va lamentar 
que “no se’ns hagi concretat el projecte”.




